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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 9. oktober 2015 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 96 (Alm. del – § 7. 
Finansministeriet) af 3. september 2015 

Spørgsmål 

”Hvorfor lavede man en aftale på 11 mia. kr., når man oprindeligt kun ønskede at 

tilføre 6-8 mia. kr.?” 

 

Svar 

Det er vurderet, at besvarelsen af spørgsmålet ikke behøver ske i fortrolighed. 

 

Det fremgik af den politiske aftale forud for kapitaludvidelsesprocessen og af 

DONG Energys finansielle handlingsplan, at der blev søgt en kapitaludvidelse på 

minimum 6-8 mia. kr. 

 

I løbet af kapitaludvidelsesprocessen øgede de internationale kreditvurderingsbu-

reauer imidlertid deres krav. Navnligt øgede de kravene til størrelsen af penge-

strømmene i forhold til nettogælden. Som følge heraf havde DONG Energy brug 

for et større kapitalindskud end oprindeligt antaget, hvis selskabet skulle fastholde 

sin rating. 

 

I kapitaludvidelsesprocessen ville Goldman Sachs, som afgav det samlet set bedste 

bud, tilføre 8 mia. kr. Det blev desuden besluttet, at ATP og PFA også fik mulig-

hed for at deltage i kapitaludvidelsen på samme vilkår som Goldman Sachs. Ende-

lig fik de eksisterende mindretalsaktionærer også mulighed for at deltage. 

 

Dette førte til en samlet kapitaludvidelse på i alt 13,3 mia. kr. 

 

Ifølge DONG Energy var det styrkede kapitalgrundlag lige akkurat nok til at sikre 

en tilstrækkelig robust kapitalstruktur. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Claus Hjort Frederiksen 

Finansminister 
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